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Valtuustoaloitteessaan 19.4.2022 Pekka Leino ym. ottavat kantaa 
Ulvilan kaupungin alueellisen tasapuolisuuden toteutumisesta. 
Valtuustoaloitteen mukaan Ulvilan kaupungissa on käynnissä 
voimakas alueellinen eriytyminen, johon allekirjoittaneet vaativat 
Ulvilan kaupungin toimenpiteitä sen ehkäisemiseksi. Esimerkkinä on 
käytetty investointisuunnitelmaa vuosille 2022–2024, jossa Kullaan-
Kaasmarkun alueen investointien määrä on merkittävästi matalampi 
suhteessa alueen asukasmäärään kuin muualla Ulvilassa. 
Valtuustoaloitteessa viitataan myös Ulvilan kaupungin ja Kullaan 
kunnan kuntaliitossopimukseen.  
 
Kunnan palveluiden tulee olla kunnan asukkaille yhdenvertaisia ja 
lähtökohtaisesti kunnan jäseniä on kohdeltava yhdenvertaisesti. 
Kuntalain näkökulmasta palveluiden sijaintiin kunnan sisällä ei oteta 
kantaa. Kunnan palveluiden sijainnista ja sijoittautumisesta päättää 
loppukädessä kunkin kunnan valtuusto. Kyläalueiden ja entisen 
Kullaan kunnan alueen asukkaiden palveluita voidaan järjestää ja 
järjestetään myös Ulvilan keskustaajaman alueella rikkomatta 
asukkaiden yhdenvertaisuutta. Palveluita säätelevässä 
erityislainsäädännössä voi olla palveluiden saatavuudesta ja 
sijoittumisesta tarkempaa lainsäädäntöä, joka tulee huomioida 
palveluita suunniteltaessa.  
 
Kaupungin investointeja tarkasteltaessa tulee katsantokanta olla 
pitkäjänteinen. Yksittäisen vuoden talousarvion investointiohjelma ei 
välttämättä anna kokonaista kuvaa kaupungin panostuksista eri 
alueille. Esimerkiksi vuoden 2025 investointiohjelmassa on useita 
panostuksia valtuustoaloitteessa mainitulle Kullaa-Kaasmarkku-
alueelle. Koskin koulun investointi tulee olemaan toteutusmuodosta 
riippumatta yhteensä noin 5 miljoonan investointi, jonka lisäksi 
koulun yhteyteen ollaan rakentamassa liikuntatila. Em. investointien 
hinta per Koskin koulun oppilas on iso. Oppilasmäärän suhteessa 
tämä tarkoittaisi Vanhankylän tai Friitalan kouluihin oppilasmäärän 
suhteessa noin 30 miljoonan euron investointeja per koulu. Vuoden 
2025 investointiohjelmassa on lisäksi osoitettu Leineperi-Kullaan 
vesilaitoksen runkovesijohdon uusimiseen 0,8 miljoonaa ja 
Leineperin ruukin rakennusten korjaamiseen 60 000 euroa kaikille 
suunnitteluvuosille.  
 
Em. perusteella voidaan todeta, että ulvilalaisten palveluiden 
saatavuuden yhdenvertaisuudessa ja tasapuolisuudessa ei ole 
nähtävissä ongelmia.  

 



Valtuutettujen aloitteiden käsittely on kuvattu hallintosäännön §:ssä 
135. 
 
Valtuustoaloite on oheismateriaalina. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Löfbacka Mikko 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto 
 
- hyväksyy edellä esitetyn vastauksen Pekka Leinon ym. 
valtuustoaloitteeseen Ulvilan kaupungin alueellisen tasapuolisuuden 
toteuttamisesta 
 
- päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti esittää valtuustolle, että 

valtuusto 
 
- hyväksyy edellä esitetyn vastauksen Pekka Leinon ym. 
valtuustoaloitteeseen Ulvilan kaupungin alueellisen tasapuolisuuden 
toteuttamisesta 
 
- päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 

 


